
 
 

 

 

 

Датум: 02.09.2016.године  

 

Саопштење за јавност  
 

Свим медијима 

 

 Поводом саопштења Министарства просвјете и културе Републике Српске од  

29.08.2016. годинe у којем се наводи да је министар просвјете и културе Републике 

Српске др Дане Малешевић током састанка са ректорима Универзитета у Бањој 

Луци и Источном Сарајеву и представницима студентских организација договорио 

да ће у наредном периоду Универзитет у Бањој Луци дати пуни допринос изради 

Приједлога закона о високом образовању, желимо да јавност Републике Српске 

обавијестимо о сљедећем: 

 Министар просвјете и културе је дана 30.08.2016. године упутио позив 

ректору Универзитета у Бањој Луци са захтјевом да именује једног представника за 

члана нове радне групе која би имала задатак да размотри радни документ Нацрта 

закона о високом образовању у који су уврштене примједбе добијене током јавне 

расправе, те уради Приједлог закона и достави Влади и Народној скупштини 

Републике Српске. 

 Ректор Универзитета у Бањој Луци је након пријема овог захтјева обавио 

директне консултације са свим деканима факултета и директорицом Института за 

генетичке ресурсе Универзитета у Бањој Луци и тражио још једном мишљење по 

питању иницијативе која је стигла из Министарства просвјете и културе. Сви 

чланови Проширеног колегијума Универзитета у Бањој Луци су у писменој форми 

потврдили ранији став којим се предлаже Влади Републике Српске да Нацрт закона 

о високом образовању повуче из даље процедуре и да се крене из почетка, односно 

са формирањем радне групе за израду нове верзије закона у којој би своје мјесто 

нашли и представници Универзитета у Бањој Луци.  

Чланови Проширеног колегијума Универзитета у Бањој Луци и овом 

приликом чврсто остају на почетном стајалишту да предложени Нацрт закона о 

високом образовању не рјешава суштинска питања која се односе на даљи развој и 

унапређење високог образовања у Републици Српској, него напротив, дјелује у 

правцу одржавања постојећег стања и одлагања значајних реформи, чиме се још 

више удаљавамо од европских стандарда у високом образовању и напредних 

законских рјешења из земаља у региону. 

  На основу свега реченог, ректор Универзитета у Бањој Луци, уз безрезервну 

подршку декана факултета, одлучно одбацује приједлоге ресорног Министарства за 

формирање нове радне групе која треба да ради на ревизији предложених лоших 

законских рјешења и неће предложити члана радне групе за израду Приједлога 

закона о високом образовању. Овакав став Универзитета у Бањој Луци произилази 

из разлога одбијања Министарства просвјете и културе да  се организује заједнички 

састанак свих декана, проректора и ректора Универзитета у Бањој Луци са 



представницима министарства у циљу успостављања конструктивног дијалога и 

спремности за озбиљну реформу високог образовања у Републици Српској.  

 

 Универзитет у Бањој Луци такође жели да се осврне на информацију која се 

односи на саопштење Савеза студената Правног факултета у Бањој Луци од 

31.08.2016. године, у којем се тражи смјена ректора Универзитета у Бањој Луци 

будући да није дата његова сагласност на приједлог одлуке Наставно-научног вијећа 

Правног факултета да за декана буде изабран проф. др Витомир Поповић.  

Овим путем желимо упознати јавност и истаћи да се према члану 59. Статута 

Универзитета у Бањој Луци декан именује на период од четири године, са 

могућношћу једног реизбора. У складу са овом одредбом, неспорно је да ниједан 

декан факултета Универзитета у Бањој Луци не може бити изабран на ту функцију 

више од два пута. Подсјећамо јавност да је проф. др Витомир Поповић први пут 

изабран на позицију декана Правног факултета 01.09.2008. године. Тада је на снази 

био Статут из 2007 године који је у члану 56. имао идентичну одредбу садашњег 

Статута. Његов први реизбор је обављен  2012. године, те са истеком другог 

четверогодишњег мандата не може бити поново кандидован по трећи пут за декана 

Правног факултета. У исто вријеме у Статуту Правног факултета Универзитета у 

Бањој Луци, у члану 26. став 6., се наводи: ”Декан се бира на период од четири 

године, са могућношћу једног реизбора”. У складу са наведеним чињеницама, ректор 

Универзитета у Бањој Луци наглашава да је поступио у складу са одредбама Закона 

о високом образовању, Статута Универзитета и Статута Правног факултета и није 

прихватио приједлог Наставно-научног вијећа Правног факултета да се именује 

проф. др Витомир Поповић по трећи пут на функцију декана. Поштовање 

законитости рада је принцип којим се ректор и сви остали органи Универзитета у 

Бањој Луци руководе у раду и од тог принципа неће одступити без обзира на 

притиске појединаца, неких медија и интересних групација. У исто вријеме оштро 

осуђујемо манипулацију студентима и иступање у јавности појединаца у име 

студентских организација који не одражавају став већине. 

Проф. др Витомир Поповић уложио је жалбу Управном одбору Универзитета 

у Бањој Луци на одлуку ректора, а иста је на данашњој сједници размотрена и 

одбијена као неоснована. Тиме је стављена тачка на овај покушај кршења принципа 

законитости од стране појединаца који су први позвани да га штите. Такође, 

одбацујемо неосноване и неаргументоване нападе на Универзитет у Бањој Луци и 

подсјећамо јавност да ни један члан академске заједнице није изнад закона, те 

молимо да се у јавном дискурсу води рачуна о дигнитету највећег универзитета у 

Републици Српској. 

 

 

 

Бања Лука, 02.09.2016. године 
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                                                                                      Проф. др Милан Матаруга   


